
 

Artikel 41 vragen over opvang asielzoekers & statushouders 

Datum 

12 juni 2023  

Onderwerp 

De opvang van asielzoekers en statushouders in Ridderkerk 

Vragensteller 

M.J. Borst – VVD Ridderkerk 

Inleiding  

In Ridderkerk nemen we onze maatschappelijke verantwoordelijkheid om asielzoekers die daar 

recht op hebben een veilige plek te bieden. Dat is een behoorlijke uitdaging die alleen maar groter 

gaat worden. In landelijke kranten is te lezen dat dit jaar er vele duizenden asielzoekers meer naar 

Nederland reizen dan eerst gedacht. Het aantal asielzoekers dat in 2023 naar Nederland komt 

wordt inmiddels geschat tussen de 67.000 en 76.000 mensen. Tegelijkertijd komt er een 

spreidingswet aan waardoor alle gemeenten verplicht worden om een bepaald aantal asielzoekers 

op te vangen. Dat betekent dat de opgave voor Ridderkerk om asielzoekers op te vangen en 

huisvesting en integratie voor statushouders te organiseren groter wordt.  

Wat de VVD Ridderkerk betreft biedt de Rijksoverheid hierbij onvoldoende hulp voor gemeenten. 

Dit wordt nog eens bevestigd door een resolutie die met 98% van de stemmen werd aangenomen 

op het Jaarcongres van de VNG op woensdag 14 juni. In deze resolutie wordt onder andere 

opgeroepen tot de mogelijkheid af te kunnen wijken van rigide regelgeving op verschillende 

domeinen, en zelfs een crisisaanpak in de vorm van een nationaal programma.  

Naast de gebrekkige hulp vanuit de Rijksoverheid, wordt Ridderkerk ondertussen geconfronteerd 

met beperkte ambtelijke capaciteit vanwege de overgang naar een nieuw ambtenarenapparaat. 

Grote groepen asielzoekers en statushouders kunnen veel impact op de samenleving hebben. Wij 

maken ons daarom zorgen over de haalbaarheid en wenselijkheid van de taakstellingen op het 

gebied van asielzoekers en statushouders.  

Bron: 

https://vng.nl/nieuws/gemeenten-kabinet-los-opvangcrisis-asiel-permanent-op  

https://vng.nl/nieuws/gemeenten-kabinet-los-opvangcrisis-asiel-permanent-op


Vragen 

Onze fractie heeft de volgende vragen: 

 

1. Verwacht het college, net als de VVD Ridderkerk, dat door toenemende landelijke instroom 

van asielzoekers de opgave voor Ridderkerk om de huisvesting en integratie van 

statushouders te organiseren nog groter wordt?  

2. Wat doet het college er op dit moment al aan om te anticiperen op een mogelijke toename?  

3. Heeft het college zicht op de omvang van de opgave die de komende spreidingswet met zich 

meebrengt en in hoeverre Ridderkerk in staat is om aan deze personen onderdak te bieden?  

4. Is het college, net als de VVD Ridderkerk, van mening dat de oplopende aantallen 

asielzoekers, statushouders en ook de Oekraïense ontheemden impact hebben op Ridderkerk 

en kunnen zorgen voor een nog grotere druk op de woningmarkt, zorg, onderwijs, en 

leefbaarheid? 

5. Heeft het college tijdens het Jaarcongres (ALV) van de VNG ingestemd met de 

bovengenoemde resolutie ‘Uit de opvangcrisis komen en blijven’ op 14 juni?  

6. Wanneer gaat het college het gesprek met de raad aan – bijvoorbeeld in een 

commissiebijeenkomst – om te bepalen of Ridderkerk bereidheid is om middelen en personeel 

in te zetten om te voldoen aan de steeds groter wordende landelijke taakstellingen?  

Gelet op het bepaalde in artikel 41 van het Reglement van Orde voor de raad verzoek ik u om 

schriftelijke beantwoording van deze vraag. 
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